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博愛近期重要事項 / BCS Important Events

日期 事 項 Events 地點/Where

10/21 園遊會義工會議 Fall Carnival Helpers Meeting 9:15 am Sierramont Library

10/28 秋季園遊會
兒童文化班停課一天

(成人文化班照常上課）

Fall Carnival 11:30 am-2:00 pm
No Student culture classes
(Adult Culture classes as normal)

Sierramont

10/28 學術比賽報名開始 Academic Competition Registration open Online

11/4 校務會議 Board Meeting 9:15 - 11:15 am Sierramont Library

本期摘要 Summary

- 學校通訊 School Announcement
- 中國節日: 重陽節 Chinese Festival: Double Ninth Festival
- 學術比賽訊息 Academic Competition Announcement
- 麵包團隊義工 Bread Team Volunteer
- 秋季園遊會 Fall Carnival
- 課後輔導、領導力培訓團隊 Tutoring Program/Leadership Training Program
- 哥哥姐姐伴讀計劃 - 廣東話 Tutoring Program - Cantonese
- 北加州中文學校聯合會消息 ANCCS News
- 廣告 Advertisement
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學校通訊 School Announcement

巡邏人員 Parent Patrol
以下班級請派兩名巡邏家長在上午 8點 45分到校園辦公室報到。

HSIC2、M3、CK、M6、CFL5
Morrill 文化課：請在上午11:30派一位巡邏家長到校園辦公室 HSIC2、L1
Sierramont 文化課：請在上午 11:30派兩位巡邏家長到校園辦公室 SX6

家長巡邏時程已更新。紅色表示變化，文化課巡邏已安排在本學年剩餘時間。請檢查網
站是否有變更。

班級巡邏時間表請參考 👉 BCS/First Day of School webpage

For the following classes, please have two parents report to the campus office at 8:45am for
instructions and equipment.

HSIC2、M3、CK、M6、CFL5
Morrill culture class: please send one parent to the campus office at 11:30 am HSIC2、L1
Sierramont culture class: please send two parents to the campus office at 11:30 am SX6
The Parent Patrol Schedule has been updated. The changes are indicated in red and the
cultural class patrols have been assigned for the rest of the academic year. Please check
the website for the changes.
The class patrol schedule is in the👉 BCS/First Day of School webpage

Sierramont校區 Campus
使用 C地塊（網球場入口）供學生下車。
學生和家長禁止從學校正門出入。

學生和家長必須從外面的門進入教室。如果教室門無法開啟，請耐心等候老師開啟。

學生不得逗留和使用圖書館。

Use lot C (entrance by the tennis courts) for student drop-off.
Students and parents are prohibited entering or exiting the school's main entrance.
Students and parents must enter the classroom from the outside. If the classroom door is locked,
please wait until the teacher opens the door.
Students are NOT allowed to stay and use the library.

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp
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中國節日:重陽節

重陽節是中國最古老的節日之一,可以追溯到兩千

多年前的漢朝時代。重陽節有許多習俗,其中最重要

的是祭祖和祭拜祖先。人們會為祖先祭祀祭品,並祈

求他們的保佑。此外人們還會煮九種不同的食物，以

表達對祖先的敬拜的尊敬，重陽節也是一個家庭聚

會的日子,家人們在一起吃飯,聊天,聽故事,玩遊戲

等。

重陽節與清明節均是中國傳統的祭祖節日。重陽節

的日期是在每年農曆九月初九,今年重陽節是在陽曆

的10月23日。“九”數在《易經》中為陽數，“九九”兩陽數相重，故曰“重陽”；因日與月皆

逢九，故又稱為“重九”。九是最大的陽數，因此也稱為「老陽」或「敬老節」。有些地方更

將重陽節訂為「老人節」，提醒為人子女者，要孝順及重視家中的高齡長者，並發揚我

國傳統孝道的美德，敬老尊賢，取之長長久久(九九)、福壽延綿之意。

另外在重陽也有登高的風俗，故重陽節又叫“登高節”。重陽登高習俗源於此時的氣候

特點以及古人對山嶽的崇拜。高為「陽」，低為「陰」，有些人相信到戶外走走，登高爬山

，吸收陽氣，可以增強運勢。

在剛過去的星期三，北灣發生了一次4.2級的地震。雖然我們大部份的人,都沒有感到

的這次的地震。 這是再一次的的提醒我們是生活在一個地震區，若然你們還沒有預備

好緊急應變所需的用品和緊急聯絡,你們可以參考上星期的周刊。

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp
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Chinese Festival: Double Ninth Festival

The Double Ninth Festival is
one of the oldest festivals in
China, dating back to the Han
Dynasty more than 2,000 years
ago. There are many customs on
the Double Ninth Festival, the
most important of which is
ancestor worship and ancestor
worship. People would offer
sacrifices to their ancestors and
pray for their blessings. In

addition, people will cook nine different kinds of food to express their respect for ancestor worship.
The Double Ninth Festival is also a day for family gatherings, where families eat, chat, listen to
stories, play games, etc. together.

The Double Ninth Festival and Qingming Festival are both traditional Chinese ancestor worship
festivals. The date of the Double Ninth Festival is on the ninth day of the ninth lunar month every
year. This year the Double Ninth Festival falls on October 23rd. The number "Nine" is a yang number
in the "I Ching" book. The two yang numbers "Nine Nine" overlap each other, so it is called "Double
Ninth Festival"; because both the sun and the moon coincide with nine, it is also called "Double
Nine". Nine is the largest yang number, so it is also called "Lao Yang" or "Respect for the Elderly".
In some places, the Double Ninth Festival is designated as "Elderly's Day" to remind children to be
filial and pay attention to the elderly in the family, and to carry forward the virtue of traditional
Chinese filial piety, respect the elderly and the virtuous, and enjoy it for a long time (99), It means
longevity and longevity.

In addition, there is also the custom of climbing on the Double Ninth Festival, so the Double Ninth
Festival is also called the "Climbing Festival". The custom of climbing during the Double Ninth
Festival stems from the climate characteristics at this time and the ancients' worship of mountains.
High is "yang" and low is "yin". Some people believe that walking outdoors, climbing mountains and
absorbing yang energy can enhance luck.

This past Wednesday, a 4.2-magnitude earthquake struck the North Bay. Although most of us did not
feel this earthquake. This is another reminder that we live in an earthquake zone. If you have not
prepared the supplies and emergency contacts needed for emergency response, you can refer to
last week's weekly.

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp
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2024年學術比賽通訊

一、比賽宗旨： 選拔並表揚本校學術表現優良之學生，並甄選本校參加北加州中文學校聯合

會學術比賽之代表。

二、比賽日期： 西畫 : 2024年1月20日，1:30PM–3:00PM
其他項目比賽 : 2024年1月27日，8:25AM–3:30PM

三、比賽地點： Sierramont Middle School, 3155 Kimlee Dr., San Jose, CA 95132

四、報名： (1)
(2)
(3)

(4)
(5)

報名截止日期：2023年11月18日 。

報名費用：報名費每人十五元，無關參加項目與次數。

網上報名後,請將報名費交給班代表,並註明學生姓名及班級，現金或支票皆

可。(支票抬頭 BCS)
11月18日之後報名或更改參賽項目者，每人每次請多補交十元。

11月18日11:00 am，請班代表將報名費交到各校的辦公室。

五、報名須知： (1)
(2)
(3)

每人報名項目不得超過五項。所有比賽項目賽程時間不可重疊。

若有重疊情況發生，校方將會取消其中一項，報名者不得有異議。

若單項比賽報名人數少於二人，則取消該項目或組別。

六、報名資格： (1)
(2)

博愛中文學校學生。

請注意：2023年獲北加州比賽冠軍者，不得參加本屆同項同組比賽 (但
可越組報名，請填寫報名表的向上越級部分)

七、錄取名額： 每項各組各取前三名。但經評審評定未達標準者，名次將從缺。

八、獎勵辦法： 各組前三名將頒予獎盃。所有參加比賽的學生均有紀念品以資鼓勵。為鼓勵學

生參賽，凡報名並完成四項比賽或以上學生，將會獲得額外特別禮物做為鼓勵。

比賽結果一經公佈，不得更改。凡違反報名資格者，一經查證，將取消該生得獎

資格。

九、比賽作品： 國畫、毛筆書法、西畫得獎作品將由校方建檔存證後發還，其它競賽項目作品

及試卷一律不得要求閱卷及歸還。

組別及年齡定義：

A 組 13歲(含)以上 2010年9月1 日及以前

B 組 10歲(含) ~13歲(不含) 2010年9月2日至2013年9月1日

C 組 7歲(含) ~ 10歲(不含) 2013年9月2 日至2016年9月1日

D 組 4歲(含) ~ 7歲(不含) 2016年9月2日至2019年9月1日

CD 組 4歲(含) ~ 10歲(不含) 2013年9月2日至2019年9月1日

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp
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2024年學術比賽參賽項目

日 期 比 賽 時 間 參 賽 項 目

1月20日
1:30 PM – 2:30 PM 西畫D組

1:30 PM – 3:00 PM 西畫A, B, C三組

學術比賽小組將不再個別發還西畫比賽作品，比賽成績公佈後，得獎者作品將由校方建檔存證後發還。
其他西畫參賽作品在01/27/2024於Sierramont校區領取，之後將集中於Morrill校區，請家長於02/17/2024
以前領取，逾期一律作廢（送交垃圾回收車），不予保留。

1月27日

8:25 AM ~ 9:25 AM 雙語翻譯A, B二組

8:30 AM ~ 9:20 AM 注音拼音B, C, D三組

9:30 AM ~ 10:20 PM
漢語拼音A, B, CD三組

鉛筆書法A, B, C, D四組

9:30 AM ~ 10:50 AM 毛筆書法A, B, CD三組

10:30 AM ~ 11:20 AM
中文打字A, B二組

閱讀測驗A, B, C, D四組

11:30 AM ~ 1:00 PM
作文A, B, CD三組

國畫A, B, CD三組

01:10 PM ~ 3:30 PM 國語演講A, B, C, D四組

(比賽結束時間視參賽人

數而定，最晚於3:30PM結

束。請查看12/16/2023發
出之參賽通知單，將有較

準確之時間。)

國語朗讀A, B, C, D四組

國語即席演講A, B二組

粵語演講A, B, C, D四組

粵語朗讀A, B, C, D四組

CFL朗讀 CFL A, B, C, D 四組 (只限CFL學生報名)

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp
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2024 Academic Competition Announcement
I. Goal： To recognize our students’ excellent academic performance, and to select contestants to represent BCS in

the Association of Northern California Chinese Schools' (ANCCS) annual academic competition.
II. Contest Dates: January 20, 2024 1:30 PM ~ 3:00 PM: Western Drawing

January 27, 2024 8:25 AM ~ 3:30 PM: All other contests
III. Location: Sierramont Middle School: 3155 Kimlee Dr., San Jose, CA 95132
IV. Registration: 1)

2)
3)

4)
5)

Deadline: November 18, 2023, 11:00 am.
Registration fee per contestant is $15.00 for up to five contests entered.
Please submit the registration fee with the student name and class to the class
representative after registering online. Cash or check (payable to BCS) is accepted.
Please pay an additional $10 fee for changing contests or registering after Nov. 18, 2023.
Class representatives must submit all registration fees to the campus office on Nov. 18,
2023 by 11 am.

V. Information: 1)
2)

3)

Each contestant can register up to 5 contests.
The selected contest times must not overlap. If there is a time conflict, BCS AC Team
will arbitrarily cancel one of the entries and the contestant cannot protest.
Any competition contest group with less than 2 contestants will be canceled.

VI. Contestant
Qualification:

1)
2)

Must be a current registered BCS student.
Please note: 2023 1st place winners of the ANCCS Academic Competition
cannot enter the same Category and Age Group contest. The contestant can
challenge the next Age Group by completing the Next Age Group Challenge portion of
the registration form.

VII. Advancement: The top three contestants of each Age Group contest will be selected. If a contestant does
not meet minimum requirements, results may note “N/A”

VIII. Awards: Winners in the top three places of each Age Group contest will receive a trophy. All participants will
receive a souvenir. To encourage students to participate, students who register and complete four or
more competitions will receive additional special gifts as encouragement. Competition results are
final upon announcement. Competition results are final upon announcement. Any winner will be
disqualified if the contestant fails to meet the qualification requirements.

IX. Winning
Works:

The winning paintings and drawings will be archived by BCS and will be returned to students. All
other contest works, and papers will be kept by BCS. The school will not accept any requests for
review or return of contest works and papers.

Age Groups：
Group A Age 13 (included) and above Date of Birth on or before 2010/09/01

Group B Age 10 (included) ~ 13 (not included) Date of Birth from 2010/09/02 to 2013/09/01

Group C Age 7 (included) ~ 10 (not included) Date of Birth from 2013/09/02 to 2016/09/01

Group D Age 4 (included) ~ 7 (not included) Date of Birth from 2016/09/02 to 2019/09/01

Group CD Age 4 (included) ~ 10 (not included) Date of Birth from 2013/09/02 to 2019/09/01

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp

VOL 28, NO.7. October 21, 2023 BCS eNewsletter Page. 7

https://www.facebook.com/BerryessaChineseSchool/
https://www.facebook.com/BerryessaChineseSchool/
https://www.yelp.com/biz/berryessa-chinese-school-san-jose-2
https://www.yelp.com/biz/berryessa-chinese-school-san-jose-2
http://www.bcs-usa.org


2024 Academic Competition Categories

Date Contest Time Contests

01/20/2024
1:30 PM ~ 2:30 PM Western Drawing西畫 (Group D)

1:30 PM ~ 3:00 PM Western Drawing西畫 (Group A, B, C)

Note: The winning paintings and drawings will be archived by BCS and will be returned to students. All other
drawings can be picked up at Sierramont office on 01/27/24, and thereafter at Morrill office until 02/17/24. Drawings not
picked up by then will be discarded.

01/27/2024

8:25 AM ~ 9:25 AM Bilingual Translation雙語翻譯 (Group A, B)

8:30 AM ~ 9:20 AM Zhùyīn Pīnyīn注音拼音 (Group B, C, D)

9:30 AM ~ 10:20 AM
Hànyǔ Pīnyīn漢語拼音 (Group A, B, CD)

Pencil Calligraphy鉛筆書法 (Group A, B, C, D)

9:30 AM ~ 10:50 AM Chinese Brush Calligraphy毛筆書法 (Group A, B, CD)

10:30 AM ~ 11:20 AM
Chinese Typing中文打字 (Group A, B)

Reading Comprehension閱讀測驗 (Group A, B, C, D)

11:30 AM ~ 1:00 PM
Chinese Essay作文 (Group A, B, CD)

Traditional Chinese Painting國畫 (Group A, B, CD)

01:10 PM ~ 3:30 PM Mandarin Speech國語演講 (Group A, B, C, D)
(The actual end time of Speech
and Read-Aloud contests depends
on the number of contestants.
These contests are expected to
end no later than 3:30 pm. For
more information, please refer to
the contestant’s notice which will
be distributed on 12/16/2023)

Mandarin Read-Aloud國語朗讀 (Group A, B, C, D)

Mandarin Impromptu Speech國語即席演講 (Group A, B)

Cantonese Speech粵語演講 (Group A, B, C, D)

Cantonese Read-Aloud粵語朗讀 (Group A, B, C, D)

CFL Read-Aloud CFL朗讀 (CFL A, B, C, D) CFL students ONLY

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp
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麵包團隊義工 Bread Team Volunteer

徵求義工 Bread Team Volunteer

如果您是住在Coleman Ave的Panera bread附近，願意於星期五晚上九時前領取麵包，或願意在星

期六早上九時到十時在Morrill或Sierramont 辦公室分配麵包，請到辦公室與我們聯絡或電郵到

board@bcs-usa.org。您將會和其他義工，根據當值時間表領取麵包。謝謝！

If you live near Panera bread on Coleman Ave and can help pick up the bread by 9:00 pm on Friday, or
can help distribute bread at the Morrill or Sierramont offices on Saturday from 9-10 am, please contact
us at any campus office or email to board@bcs-usa.org. You will take turns with other parents to assist
with picking up the bread. Thanks!

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp
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秋季園遊會 Fall Carnival

本學期快將一個月了，博愛每年10月最後一個星期六，都會

在Sierramont校園舉行秋季園遊會。今年的秋季園遊會將

於10月28日舉行。

秋季園遊會簡介：

博愛一直安排秋季園遊會在最接近萬聖節前的星期六舉行

，所以有萬聖節服裝比賽，參加者有機會嬴取獎品。在園遊

會中，有來自班級所準備的各式各樣攤位：如飲品小吃、遊

戲攤位。參與班級藉著園遊會攤位籌募班費! 園遊會中亦包

括各種表演：國樂演奏、學生表演、及幸運大抽獎，讓大家輕

鬆愉快渡過兩個半小時。

我們鼓勵所有班級參與嘉年華設置攤位，請點擊下面的連結或用掃描傳單上的方二維碼並填寫

註冊表。

謝謝大家支持今年的園遊會，約定大家在園遊會見!

It has been almost a month since the start of the new school year. Each
year BCS holds a Fall Carnival at the Sierramont campus on the last
Saturday of October. This year's Fall Carnival will be held on October 28th.

The Fall Carnival may be a little unfamiliar to many new students and
parents. Let me introduce our Fall Carnival here.
BCS Fall Carnival is held on the Saturday before Halloween. On that day,
we will have a Halloween costume contest where the participants will
have a chance to win prizes. In the carnival, many classes participate in
setting up booths, selling snacks and drinks, and hosting games. Many
classes use this opportunity to raise class funds! There are also various
activities in the carnival, such as Chinese music performances, student
performances, and raffles.

We encourage all classes to participate in setting up booths at the Carnival,
you can sign up by clicking on the link below or scan the QR code on the
flyer.

Thank you all for your support of BCS, see you all at the Carnival.

👉秋季園遊會攤位報名表
👉 Fall Carnival Booth Registration
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秋季園遊會 Fall Carnival

攤位報名，請用掃描上方二維碼. Please scan the QR code for booth sign up.
或點擊這鏈接 Or click on the link here：
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課後輔導、領導力培訓團隊 Tutoring Program/Leadership Training Program

請點擊以下鏈接：

博愛中文輔導介紹 (中文)

Click link for more information：
BCS Tutoring program (English)
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https://www.bcs-usa.org/wp-content/uploads/2022/08/%E5%8D%9A%E6%84%9B%E9%A0%98%E5%B0%8E%E5%8A%9B%E5%9F%B9%E8%A8%93%E5%9C%98%E9%9A%8A-%E5%BD%B1%E7%89%87-%E4%B8%AD%E6%96%87%E7%89%88.mp4?_=1
https://www.bcs-usa.org/wp-content/uploads/2022/08/%E5%8D%9A%E6%84%9B%E9%A0%98%E5%B0%8E%E5%8A%9B%E5%9F%B9%E8%A8%93%E5%9C%98%E9%9A%8A-%E5%BD%B1%E7%89%87-%E8%8B%B1%E6%96%87%E7%89%88.mp4?_=2
https://www.facebook.com/BerryessaChineseSchool/
https://www.facebook.com/BerryessaChineseSchool/
https://www.yelp.com/biz/berryessa-chinese-school-san-jose-2
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哥哥姐姐伴讀計劃 -廣東話 Tutoring Program - Cantonese

注冊表連接 Click here to register
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https://forms.gle/ZqjoPn358E7hgPep7
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October 18, 2023 第46屆雙週刊第四期

聯合會近期重要活動

日期 事項

11/12 2023華語文能力測驗 /兒童華語文能力測驗

12/11 ANCCS獎學金申請收件開始

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp

VOL 28, NO.7. October 21, 2023 BCS eNewsletter Page. 15

https://mailchi.mp/efead91a6f40/43rd-anccs-enewsletter-5425710?e=d18fe32735
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Advertisement廣告
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BCS Contacts聯絡電郵

如有任何問題或建議，令到博愛中文學校可以得到改善，請電

郵至各部門的主管，謝謝大家！

If you have any questions or suggestions for improvement

concerning BCS, please feel free to reach out to our leadership

listed below.

Department Email

BCS Board board@bcs-usa.org

Secretary secretary@bcs-usa.org

Admin / Operations vp-admin@bcs-usa.org

IT / Website Support it@bcs-usa.org

Registration registration@bcs-usa.org

Curriculum vp-curriculum@bcs-usa.org

Mandarin mandarin@bcs-usa.org

Cantonese cantonese@bcs-usa.org

CFL cfl@bcs-usa.org

HSIC hsic@bcs-usa.org

Academic Competition ac@bcs-usa.org

Editor editor@bcs-usa.org
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